
Crna Gora
SAVJET AGENCIJE ZA ELEKTRONSKE MEDIJE 

Broj: 01-726/1 
Podgorica, 28.04.2022. godine

Z A P I S N I K
sa 305. sjednice Savjeta, održane 28. aprila 2022. godine

Tristo peta sjednica Savjeta Agencije za elektronske medije (u daljem tekstu: SAEM) je počela u 8
sati.

Sjednici su prisustvovali članovi:

1. Dr Branko Bošković,
2. Rajko Todorović,
3. Edin Koljenović,
4. Prof. dr Andrijana Nikolić i
5. Milan Radović.

Pored navedenih, sjednici SAEM-a prisustvovali su i: Goran Vuković -  direktor Agencije, Jadranka 
Vojvodić i Sunčica Bakić - pomoćnice direktora, Elvira Ceković - rukovoditeljka službe za odnose sa javnošću i 
opšte poslove, Marina Raičević -  glavna računovotkinja, Slađana Popovlć -  analitičarka za odnose sa 
javnošću i Zorica Popović -  savjetnica za normativno pravne i upravne poslove.

Sjednicom SAEM-a predsjedavao je predsjednik dr Branko Bošković.

Usvojen je sljedeći

DNEVNI RED:

1. Zapisnici sa 302-304. sjednice;

2. Izvještaj o radu AEM za 2021.g;

3. Izvještaj o finansijskom poslovanju AEM za 2021.g;

4. Izvještaj ovlašćenog nezavisnog revizora o finansijskim iskazima AEM za 2021.g;

5. Žalba "Nova M" d.o.o. na rješenje AEM br. 02-387/3;

6. Razmatranje mišljenja ASK-a o postupku imenovanja direktora AEM i

7. Razno:

a) Pismo namjere A. Pušića;

b) Usaglašavanje Poslovnika o radu Savjeta sa Statutom AEM-a.
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• Tačka 1: Zapisnici sa 302-304. sjednice 
Zaključak:

Usvojeni su zapisnici sa 302-304. sjednice, uz dopunu na strani 2 tačka 2 Zapisnika sa 302. sjednice.

• Tačka 2: Izvještaj o radu AEM za 2021 .g

Na osnovu člana 40 stav 3, tačka 7 Zakona o elektronskim medijima i člana 50. Statuta, AEM je 
dostavila predlog Izvještaja o radu AEM za 2021. godinu.

Goran Vuković je predstavio rad Agencije za 2021. godinu. Ukazao je da su okolnosti izazvane 
epidemijom novog korona virusa obilježile rad Agencije za elektronske medije u 2021. godini. Sve aktivnosti 
su planirane i sprovođene uz poštovanje epidemioloških mjera i preporuka, s ciljem obezbjeđenja 
kontinuiteta u radu i blagovremenog sprovođenja svih zakonom propisanih obaveza.

U skladu sa Zakonom o medijima, Agencija je sprovela neophodne radnje kako bi obezbijedila što 
efkasniji početak primjene novih rješenja. Ključnu aktivnost je predstavljala priprema i usvajanje Pravilnika o 
raspodjeli sredstava iz Fonda za podsticanje pluralizma i raznovrsnosti medija namijenjenih komercijalnim i 
neprofitnim elektronskim medijima. Njime su stvoreni uslovi za realizaciju obaveza Agencije u vezi sa 
raspodjelom sredstava elektronskim medijima iz Fonda za podsticanje pluralizma i raznovrsnosti medija.

Posebna pažnja bila je usmjerena na praćenje predizbornih kampanja za lokalne izbore u pet 
opština, održanih u martu, maju i decembru 2021. godine.

Na međunarodnom planu predstavnici Agencije su pratili rad Kontakt komiteta za sprovođenje 
Direktive o audiovizuelnim medijskim uslugama i Evropske grupe regulatora za audiovizuelne medijske 
usluge (ERGA). To je omogućilo kontinuirano praćenje i upoznavanje sa rješenjima i izazovima sa kojim se 
suočava AVM sektor i njegova regulacija u toku pandemije. Nastavljeno je učešće u aktivnostima regionalnih 
mreža regulatornih tijela za medije (EPRA, MNRA), kao i aktivnostima vezanim za pripremu pregovora za 
poglavlje 10 - Informaciono društvo i mediji, poglavlja 8 - Konkurencija, 23 - Pravosuđe i osnovna prava i 28 
- Zaštita potrošača.

Članovi Savjeta su ukazali na potrebu intezivnije, „vidljivije", promocije ogromnog rada Agencije kroz 
javno predstavljanje (npr. Regonalna konferencija). SAEM je iskazao zadovoljstvo na dostignućima u radu 
Agencije i pripremljen materijal smatra dobrim, detaljnim, obimnim i preciznim.

Prof. dr Andrijana Nikolić se uključila u rad Agencije projektom u vidu javnog konkursa, a koji se 
odnosi na medijsku pismenost, u kojem će biti uključeni osnovci i srednjoškolci kroz literalne i likovne 
radove.

Dr Branko Bošković, ukazao je da ostvarenje suficita dobro, ali da isto treba iskoristiti za korisne 
stvari, kao npr. medijsku pismenost.

Prof. dr Andrijana Nikolić je istakla da je Agencija „svijetao primjer kako treba da se čuva kuća, 
budžet i raspolaganje resursima". Takođe, predložila je da s obzirom na kvalitet samog izvještaja da se izradi 
CIP (Katalogizacija u publikaciji), obzirom da se isti može koristiti kao primjer izvještaja i za druge institucije i 
nadležne organe, ističući da predmetni izvještaj predstavlja svojevrsni oblik monografije.

Zaključci:

Jednoglasno je usvojen Izvještaj o radu AEM za 2021.g. Izvještaj će biti objavljen na veb-sajtu 
AEM. Saglasno Zakonu o budžetu i fiskalnoj odgovornosti Izvještaj će se dostaviti Skupštini Crne Gore, na 
usvajanje.

• Tačka 3: Izvještaj o finansijskom poslovanju AEM za 2021.g

Na osnovu člana 50. Statuta, AEM je dostavila predlog Izvještaja o finansijskom poslovanju Agencije 
za elektronske medije za 2021. godinu.

Direktor AEM Goran Vuković je predstavio finansijsko poslovanje AEM za 2021. godinu. Upoređujući 
elemente ostvarenja prihoda u odnosu na planirane, može se konstatovati da se AEM pridržavala usvojenog 
Finansijskog plana. U toku 2021. godine Agencija je ostvarila ukupan prihod u iznosu od 924.569,32 €, 
rashodi su iznosili 905.976,45 €, što znači da je ostvarena pozitivna razlika u iznosu od 18.592,87 €. U 
strukturi ukupnih prihoda, prihodi od naknada za pružanje AVM usluga na zahtjev čine 66,4% dok prihodi od 
naknada čine 26,5% ukupnih prihoda. Ako se uporede ostvareni prihodi sa planiranim, možemo 
konstatovati da je prihod od naknada za emitovanje ostvaren za 24,5% manje od planiranog, dok je prihod 
od naknada za pružanje AVM usluga na zahtjev za 14,2% manji od planiranog. Naime, u cilju obezbjeđenja 
podrške kontinuitetu rada u situaciji izazvanoj pojavom i širenjem koronavirusa, komercijalnih i javnih 
emitera su bili oslobođeni obaveze plaćanja druge kvartalne rate godišnje naknade za emitovanje za 2021. 
godinu i emiteri koji su emitovali programske sadržaje u okviru projekta „Uči doma" prve i druge rate 
godišnje naknade za 2021. godinu, dok su pružaoci AVM usluga na zahtjev bili oslobođeni obaveze plaćanja 
10% godišnje naknade za 2021.g. Navedenim mjerama Agencija je iz tekućeg poslovanja izdvojila sredstva u
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iznosu od 158.295,25 €. Ovom mjerom ukupni prihodi Agencije ostvareni su za 158.295,25 € manje nego što 
je planirano Finansijskim planom, što je direktno uticalo na ostvareni poslovni rezultat u 2021.g. Ako se 
imaju u vidu ukupna potraživanja koja je Agencija imala od emitera po osnovu naknada za emitovanje 
(dakle, ona iz ranijeg perioda i iz 2021. godine), procenat naplativosti u izvještajnom periodu je iznosio 
54,00%, dok je procenat naplativosti potraživanja po osnovu naknada za pružanje AVM usluga na zahtjev 
iznosio 100,00%. U strukturi rashoda najznačajniju stavku čine rashodi za bruto zarade (54,7%), zatim 
slijede ostala poslovna terećenja (16,5%), naknade članovima Savjeta Agencije (8,0%), rashodi za materijal 
i usluge (7,1%), troškovi rezervisanja za otpremnine i jubilarne nagrade (3,6%), troškovi ispravke vrijednosti 
potraživanja (3,3%), trošak amortizacije (2,8%), ostala primanja i naknade (2,4%), trošak održavanja 
osnovnih sredstava (0,9%) i službena putovanja i članarine međunarodnim organizacijama (0,8%). U 
izvještajnom periodu, Agencije je i pored preduzetih mjera pomoći emiterima kao i uvođenjem mjera štednje 
i racionalnim trošenjem sredstava, uspjela da obezbijedi efikasno funkcionisanje i ostvarivanje planiranih 
ciljeva. Ovakav pozitivni rezultat ostvaren je zahvaljujući stalnoj internoj kontroli, mjesečnoj analizi prihoda i 
rashoda, kao i praćenju likvidnosti poslovanja.

SAEM je konstatovao da je poslovanje AEM domaćinsko i transparentno, a koje se ogleda i potvrđuje 
kroz Plan rada i Finansijski plan za 2021. godinu.

Zaključci:

Jednoglasno je usvojen Izvještaj o finansijskom poslovanju AEM za 2021.g. Izvještaj će biti objavljen 
na veb-sajtu AEM. Saglasno Zakonu o budžetu i fiskalnoj odgovornosti Izvještaj će se dostaviti Skupštini 
Crne Gore na usvajanje.

SAEM je imenovao direktora Agencije i predsjednika Savjeta Agencije za predstavnike AEM koji će 
učestvovati u skupštinskoj proceduri prilikom razmatranja Izvještaja o finansijskom poslovanju i Izvještaja o 
radu AEM za 2021. godinu.

• Tačka 4: Izvještaj ovlašćenog nezavisnog revizora o finansijskim iskazima AEM za 2021.g.

AEM je dostavila na uvid Izvještaj ovlašćenog nezavisnog revizora o finansijskim iskazima AEM za 
2021.g. Nezavisni eksterni revizor je izrazio pozitivno mišljenje na finansijske iskaze AEM-a za 2021.g. bez 
primjedbi.

SAEM je konstatovao da je datim pozitivnim mišljenjem ovlašćenog nezavisnog revizora finansijskih 
iskaza AEM-a za 2021.g. potvrđena njihova tačnost i uspješnost finansijskog poslovanja AEM.

• Tačka 5: Žalba "Nova M" d.o.o. na rješenje AEM br. 02-387/3

Direktor AEM je donio Rješenje br. 02-387/3 od 04.04.2022. godine, kojim je obustavljen postupak 
pokrenut po službenoj dužnosti protiv privrednog društva „Nova M" d.o.o. Podgorica, emitera opšteg 
televizijskog programa ,,TV Nova M", u predmetu utvrđivanja odgovornosti za kršenje člana 25 st. 2 i 3 
Pravilnika o programskim standardima u elektronskim medijima.

Privredno društvo „Nova M" d.o.o. Podgorica je blagovremeno dostavilo žalbu na rješenje 
(akt zavedena kod Agencije za elektronske medije pod br. 01-387/4 od 15.04.2022. godine). 
SAEM je razmotrio predmetnu žalbu i ostvario uvid u sljedeće spise predmeta: Nalaz Sektora za monitoring 
Agencije (akt br. 02-387 od 15.03.2022. godine), Zahtjev za izjašnjenje privrednog društva „Nova M" d.o.o. 
(akt br. 02-387/1 od 15.03.2022. godine), Izjašnjenje „Nova M" d.o.o. povodom dostavljnog zahtjeva (akt 
zaveden kod Agencije pod br. 02-387/2 od 21.03.2022. godine), Rješenje direktora Agencije za elektronske 
medije (akt br. 02-387/3 od 04.04.2022. godine) i Žalbu privrednog društva „Nova M" d.o.o. na Rješenje 
direktora Agencije za elektronske medije (zavedena pod br. 01-387/4 od 15.04.2022. godine). 
SAEM je jednoglasno utvrdio da je postupak koji je prethodio prvostepenom Rješenju pravilno i zakonito 
sproveden i da je Rješenje pravilno i na zakonu zasnovano, a žalba neosnovana.

Zaključci:

Jednoglasno se donosi rješenje kojim se odbija, kao neosnovana, žalba „Nova M" d.o.o. iz Podgorice, 
podnesena protiv Rješenja AEM br. 02-387/3 od 04.04.2022. godine. Ovo rješenje će se objaviti na veb-sajtu 
Agencije.

• Tačka 6: Razmatranje mišljenja ASK-a o postupku imenovanja direktora AEM

Rajko Todorović je zatražio da se odloži tačka 6. dnevnog reda za sljedeću sjednicu, na kojoj bi se 
raspravljala i o zakonitosti izbora predsjednika Savjeta. Naveo je da je neophodno postaviti pitanje, po 
njegovom mišljenju, hajke usmjerene na direktora i pojedine članove Savjeta. Predložio da se na posebnoj 
sjednici razmatra i sveukupno stanje u Agenciji. Nadalje, zatražio je da se predsjednik Savjeta izjasni u kom 
svojstvu je tražio mišljenje o neispunjenosti uslova za imenovanje direktora Agencije od strane Agencije za
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sprečavanje korupcije (ASK), da li je to tražio u svojstvu predsjednika, kao i da li je o tome obaviješten 
SAEM.

Milan Radović je ukazao i na mogućnost spajanja i razmatranja sa predmetnom tačkom i pitanje 
zakonitosti izbora predsjednika Savjeta.

Rajko Todorović tvrdi da je predsjednik dobio još jedno mišljenje od strane ASK-a, ali da isto nije 
dostavio Agenciji i članovima Savjeta na uvid.

Na pitanje prof. dr Andrijane Nikolić, da li je Agencija dobila predmetno mišljenje ASK-a, pomoćnica 
direktora, Jadranka Vojvodić, ukazala je da Agencija nije zvanično dobila mišljenje već je o istom saznala iz 
natpisa u medijima.

Detaljno razmatranje ove teme može se razmatrati i utvrđivati jedino uvidom u cjelokupni predmet 
koji nije dostupan na sjednici, pa će pomenuta tačka dnevnog reda podrobnije biti razmatrana nakon 
dobijanja pisanog izjašnjenja direktora, kroz sastanak sa ekspertima iz medijske oblasti (medijskog prava), 
radnog i upravnog prava, predstavnicima ASK-a i uz uvažavanje pravnih mišljenja advokata.

Milan Radović je ukazao da će Savjet odlučiti koju advokatsku kancelariju će angažovati u 
predmetnom postupku.

Agencija treba da zatraži sve spise predmeta, koji su bili osnov za donošenje mišljenja ASK-a, a koji 
su u vezi sa predmetnom temom. Nakon što se dostave spisi, direktor treba da se pisano izjasni u roku od 
pet radnih dana. Takođe, radi dobijanja savjetodavnog mišljenja, potrebno je da se blagovremeno angažuju 
eksperti iz medijske oblasti (medijskog prava), radnog i upravnog prava, advokat ili advokatska kancelarija, 
kao i predstavnici ASK-a. Agencija se zadužuje da Savjetu predloži listu od tri advokatske kancelarije. Imajući 
u vidu da je predmetna stvar vezana za odluku Savjeta, isti zadržava pravo da dopuni listu ponude 
advokatskih kancelarija. Nakon koncipiranja liste, Savjet će se odlučiti za jednu od ponuđenih kancelarija.

• Tačka 7: Razno

a) Pismo namjere A. Pušića

Antonije Pušić je 20.04.2022.g. dostavio je pismo namjere SAEM-u (akt br. 01-686 od 
20.04.2022.g.) u kojem se navodi da je zainteresovan za emitovanje specijalizovanog obrazovno zabavnog 
radijskog programa na teritoriji Kotora, Tivta i Herceg Novog.

Zaključak:
Jednoglasno je usvojen zahtjev povodom upućenog pisma namjere. Zadužuje se AEM da pokrene 

neophodne radnje u cilju pripreme javnog konkursa.

b) Usaglašavanje Poslovnika o radu Savjeta sa Statutom AEM-a

Kako je donošen novi Statuta AEM to je neophodno pristupiti usaglašavanju Poslovnik o radu Savjeta
sa istim.

Zaključak:

Zadužuju se stručne službe AEM da prilagode i sačine predlog teksta Poslovnika o radu usaglašen sa 
novim Statutom.

Sjednica je završena u 10:05 sati.

Zaključci:

Zapisnik sastavila 
Zorica Popović

Predsjednik
cije za elektronske medije
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